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Foaie  duminicală  a parohiei “Învierea Domnului ”, cartierul Dacia, Iaşi                    

 

 

Când Domnul S-a botezat la Iordan, Duhul Sfânt S-a arătat în 

chip de porumbel. S-a arătat nu ca să-I dea ceva, ci ca să arate în chip 

simbolic ceea ce este în Hristos, adică nerăutatea, curăţia şi 

blândeţea. Asta şi înseamnă porumbelul. Iar atunci când apostolii 

erau adunaţi într-a cincizecea zi după înviere, Duhul S-a arătat în 

chipul limbilor de foc. S-a arătat în chip de foc ca să le ia şi să le dea 

ceva - şi anume să ia de la ei tot păcatul, toată neputinţa şi teama şi 

necurăţia sufletească, şi să le dăruiască putere, lumină şi căldură. 

Focul simbolizează aceste trei lucruri: puterea, lumina şi căldura.  

Ştii cât este focul de puternic, ştii cât este de luminos şi cum 

încălzeşte. Când vorbeşti despre Duhul Sfânt însă, ia seama să nu 

cugeţi trupeşte, ci duhovniceşte. E vorba, aşadar, despre puterea 

duhovnicească, despre lumina duhovnicească şi despre căldura 

duhovnicească - iar acestea sunt tăria voinţei, luminarea  înţelegerii şi 

căldura dragostei. Cu aceste trei arme duhovniceşti i-a înarmat Duhul  

Sfânt împotriva lumii pe ostaşii lui Hristos, pe care învăţătorul îi  

oprise de la a purta, dintre toate armele fizice, chiar şi toiag. 

De ce s-a arătat focul în chip de limbi asupra capetelor apostolilor? 

Fiindcă trebuia ca apostolii prin limbă să vestească popoarele Vestea de Bucurie, Evanghelia 

adevărului şi vieţii, învăţătura pocăinţei şi a iertării.  

Prin cuvânt trebuiau să înveţe, prin cuvânt să tămăduiască,  prin cuvânt să mângâie, prin 

cuvânt să sfătuiască şi să călăuzească, prin cuvânt să rânduiască  Biserica. 

În cele din urmă, prin cuvânt să se şi apere - fiindcă Dumnezeu le zisese şi prezise să nu se teamă 

de prigonitori şi să nu se îngrijească în ce chip le vor răspunde când vor fi traşi  la judecată - ei, 

oameni simpli. Nu voi veţi vorbi, spune, ci Duhul Tatălui vostru va vorbi din voi. Oare se putea 

vorbi cu obişnuita limbă omenească despre cea mai mare şi mai veselitoare  noutate ce a ajuns 

vreodată la urechile omeneşti: că Dumnezeu S-a arătat pe pământ şi le-a deschis oamenilor poarta 

vieţii celei fără de moarte? 
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